



## တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လါမးရး ၂၆ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြၢ်နီၣ်ဂံၢ်- 23-42-D1

### တီအူကီၢ်ရဲၣ် တၢ်ပာ်ဖျါအဖျါ- SAC တၢ်ထၢဆူၣ်သး ဒီး ဃုဆူၣ်သဝီဖိကျိၣ်စု ဒီး တၢ်ဃုၣ်မုာ်ဖျါကဲထီၣ်သးဖဲ ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ် (လါယနူၤအါရဲၣ် ၂၀၂၄ နံၣ်)

တၢ်ပာ်ဖျါအဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲ တၢ်ကဲထီၣ်သးလၢ ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရဲၣ် ဖဲလါယနူၤအါရဲၣ်ဒီး လါဖျါတြၢ်အါရဲၣ် ၂၀၂၄ နံၣ် အတီၢ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယနူၤအါရဲၣ် ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပာ်ဖျါတြၢ်ကဲကရၢ (SAC) ထံလီၢ်ကီၢ်ပှၤပှၤန့ၣ်ဖိန့ၣ်ကမီၤတဖၣ် ကိးတၢ်အိၣ်ဖျါတခါဒီး သဝီသးပှၤဒီး သဝီပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢ SAC ပာ်ထီၣ်အီၤ တဖၣ်ဖဲ ဒုလိာ်မုာ်န့ၣ်ကရူာ်ဒီး ကရူာ်အဂၤတဖၣ်လၢအအိၣ်ဖဲ ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. သဝီသးပှၤဒီး သဝီပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါတဖၣ် ဒီးန့ၣ်ဘၣ်တၢ်ကလုာ်လၢ ကဘၣ်ထၢသးလၢ အဝဲသ့ၣ်သဝီတဖၣ်အပူၤ လၢကကဲ SAC သးအဂီၢ်ဒီး ကဘၣ်ထၢကျိၣ်စုလၢ သဝီဖိလၢ တကဲသးဘၣ်အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်တၢ်မၤဆူၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ ကဖီၣ်တၢ်ဖးလၢ အဆၢတၢ်န့ၣ်အဝဲသ့ၣ်တၢ်ဘျီတၢ်တီၢ်အဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယနူၤအါရဲၣ် ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် လၢ က--- သဝီ, ဒုလိာ်မုာ်န့ၣ်ကရူာ်အပူၤ သဝီဖိ (၆) ဂၤ ဘၣ်တၢ်ထၢဆူၣ်အီၤလၢကကဲသးဒီး ဖဲလါဖျါတြၢ်အါရဲၣ်န့ၣ် သဝီဖိအဂၤ (၄၀) အိၣ် လၢက--- သဝီပှၤတဖၣ် ဘၣ်ထၢဆူၣ် အဝဲသ့ၣ်လၢကကဲသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်ပျံၤလၢ SAC ကထၢန့ၣ်ဆူၣ်သး မ့တမ့ၢ် ဖီၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ ကကဲသးဖိအယီၤဒ်သိးကဟးဆဲး တၢ်ထၢဆူၣ်သးအဂီၢ် သဝီဖိအဂၤယုာ်ထီၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်ဟီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. <sup>1</sup>

### SAC တၢ်ထၢဆူၣ်သး ဒီး ဃုန့ၣ်ဆူၣ်သဝီဖိကျိၣ်စု

ဖဲလါယနူၤအါရဲၣ် ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပာ်ဖျါတြၢ်ကဲကရၢ (SAC) ပယီၤပဒိၣ်ထံလီၢ်ကီၢ်ပှၤ ပှၤန့ၣ်ဖိန့ၣ်ကမီၤတဖၣ် ကိးတၢ်အိၣ်ဖျါတခါဒီး သဝီသးပှၤဒီး သဝီပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါလၢ SAC ပာ်ထီၣ်အီၤတဖၣ်ဖဲ ဒုလိာ်မုာ်န့ၣ်ကရူာ်ဒီး ကရူာ်အဂၤတဖၣ်လၢ အအိၣ်ဖဲ ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲအဝဲသ့ၣ် မၤတၢ်အိၣ်ဖျါလၢ တၢ်ပာ်ဆူၣ်ရဲၣ်ကျဲၤဝဲကျိၣ်အိၣ်ဖဲ တီအူဂွံပှၤအဆၢကတီၢ် SAC ပှၤန့ၣ်ဖိန့ၣ်ကမီၤတဖၣ် ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်ဆူၣ် သဝီသးပှၤတဖၣ်ဒီး ပှၤဘၣ်မူဘၣ်ဒါ

<sup>1</sup> တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၣ်လၢ လံာ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤအပူၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါအိးကထီၣ်ဘၣ် ၂၀၂၄နံၣ် အပူၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆူၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢ လီၢ်ကဝီၤပှၤမၤသကိးတၢ်တဂၤ ဖဲမုာ်တြၢ်ကီၢ်ရဲၣ်အပူၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝိခွဲးယာ်ကရူာ် KHRG လၢကမၤနီၣ်မၤယါ တၢ်မၤဘၣ်ဒိ ပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၢ်ကဝီၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၢ်ကျဲၤ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢအီၤလၢ အဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၣ်လၢ တၢ်ကွဲးရဲၣ်ပုၤအီၤထီၣ်အီၤ ဖဲပနီၣ်ကဝီၤအပူၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲၣ်ထီၣ်တၢ်ဂွံတၢ်ကျိၣ်န့ၣ်လီၤ.

တဖၣ်လၢ၊ ကထာသးဖိအသီလၢ၊ အဝဲသ့ၣ်သဝီအပူၤလၢ၊ SAC သးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. SAC သးဖိတဖၣ်လဲၤတဘျီဃီ စ့ၢ်ကိးလၢ သဝီတနီၤဒ်အမ့ၢ် က--- သဝီ,ဘ--- သဝီဒီး စ--- သဝီလၢ၊ အအိၣ်ဖဲဒုလိၣ်မ့ၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်တဖၣ် ဒ်သိးကနဲၣ် လီၤသဝီသးပှၢ်တဖၣ်လၢ၊ ကထာဆူၣ်သဝီဖိတဖၣ်လၢ၊ ကကဲသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဒိ သဝီတဖျါအပူၤ ဟံၣ်ဒုၣ်မ့ၢ်အိၣ်အဖျါ (၁၀၀) န့ၣ် လၢဟံၣ်ဒုၣ် အဖျါ (၁၀) အပူၤ ကဘၣ်ကဲသးတဂၤဒီး ကဘၣ်ထၢ သးခဲလၢန့ၣ် ကဘၣ်အိၣ် အဂၤ (၁၀) န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဖိဃီဖိအဂၤတဖၣ်လၢ၊ တကဲသးလၢအအိၣ်တၢ်ဒီးလၢ ဟံၣ်ဒုၣ် (၉၀) အကျါ ဟံၣ်ဒုၣ်တဖျါစ့ၢ်စ့ၢ်န့ၣ် ကဘၣ် ဟ့ၣ် (၅၀,၀၀၀) ကး န့ၣ်လီၤ.

လၢဒ--- သဝီ, ဒုလိၣ်မ့ၢ်န့ၣ်ကရူၢ်, ထီတထူၣ်ကီၢ်ဆၣ်, တီအူကီၢ်ရဲၣ်အပူၤန့ၣ် ဟံၣ်ဒုၣ်အိၣ် (၃၀၀) ဃုၣ်ဃုၣ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလၢယနူၤ အါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် SAC ပှၢ်န့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤတဖၣ် ဟ့ၣ်လီၤ ဒ--- သဝီသးပှၢ်လၢ၊ အမ့ၢ် မိၤအ--- လၢ၊ ကထာဆူၣ်သဝီဖိအဂၤ (၃၀) လၢဟံၣ်ဒုၣ် (၃၀) အပူၤလၢကကဲ SAC သးဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဒုၣ်လၢအအိၣ်တၢ်ဒီး (၂၇၀) ဖျါအကျါ ဟံၣ်ဒုၣ် တဖျါစ့ၢ်စ့ၢ်န့ၣ် ဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤ (၅၀,၀၀၀) ကးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဖဲတီအူဝဲန့ၣ် ဒ--- သဝီသးပှၢ်လၢအမ့ၢ် မိၤအ--- တဲဘၣ် ထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤ ပှၢ်န့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤတဖၣ်လၢ၊ အမၤ ဒ် အဝဲသ့ၣ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်အသိး တသ့ဘၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲတဲဘၣ် SAC ပှၢ်န့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤတဖၣ်လၢ၊ အဝဲသ့ၣ်အနီၢ်ကစၢ်ဒ်ဝဲ ကဘၣ်ဃုဆူၣ်ကျိၣ်စ့ မ့တမ့ၢ် ဖိၣ်သဝီဖိလၢ၊ ကကဲသးဖိအသီအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲလဲၤထီၣ်တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီး SAC ပှၢ်န့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤ တဖၣ်ဝံၤအလီၢ်ခဲအက့ၤက့ၤဆူၣ်သဝီပူၤအဆၢကတီၢ် အကိးတၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဒီး လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ်န့ၣ်လီၤ. အတဲဘၣ် သဝီဖိတ ဖၣ်တၢ်လၢ SAC ပှၢ်န့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤတဖၣ်ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်ဘၣ်ဃးတၢ်လၢအဘၣ်မၤဒီး အဝဲဂ့ၢ်လိာ်ဝဲအဝဲသ့ၣ် တၢ်ကလုာ်န့ၣ် လီၤ. အဝဲပၢ်ဖျါထီၣ် သဝီဖိတဖၣ် တၢ်လၢ SAC ပှၢ်န့ၢ်ဖိန့ၢ်ကမီၤတဖၣ်တဲဘၣ်အိၣ်န့ၣ်လီၤ. “န့ၢ်မ့ၢ်အဲၣ်ဒီးထၢသးဖိအသီ မ့တမ့ၢ် ဃုဆူၣ်စ့န့ၣ် နကစၢ်မၤအိၣ်န့ၣ်.” အတဲဘၣ် သဝီဖိတဖၣ်လၢ၊ ဖဲအဝဲသ့ၣ်အိၣ်လၢသဝီပူၤ မ့တမ့ၢ် ဖဲအဟးထီၣ်က့ၤလီၤအဆၢ ကတီၢ် အကြးပလီၢ်သးန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလၢယနူၤအါရံၤ ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် SAC ဟ့ၣ်လီၤတၢ်ကလုာ်အံၤအဃိ ပိာ်ခွါသးပှၢ်တဖၣ်လၢအအိၣ်ဖဲ ဒ--- သဝီပူၤတဖၣ် ဘၣ်ယိၣ် တၢ်ဒီး ပျံၤလၢ SAC ကဖိၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒီး ကမၤဆူၣ်အဝဲသ့ၣ်လၢ၊ ကကဲသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီပူၤ မိၤပတဖၣ်စ့ၢ်ကိးအိၣ်ဒီး တၢ်ပျံၤတၢ်ဖုးလၢ SAC ဖိၣ်အဝဲသ့ၣ်အဖိမ့ၢ်ဝံၤ ကဘၣ်ဆီတလဲ ဒီးဖိသးလၢ SAC ဖိၣ်ဃာ်ဒီး အဟံၣ်ဖိဃီဖိ တဖၣ်လၢ ကန့ၣ်လီၤကဲသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.

SAC အိၣ်ဒီးတၢ်ပတၢ်ပြးလၢအဂံၢ်ဆူၣ်ဖဲ က--- သဝီ, ဘ--- သဝီ, စ--- သဝီ ဒီး ဖ--- သဝီ တုၤလီၤလၢ ဒ--- သဝီ ဒီး ဒုလိၣ်မ့ၢ်န့ၣ်ကရူၢ်စ့ၢ်ကိးန့ၣ်လီၤ. လၢန့ၢ်အမဲာ်ညါ တၢ်အိၣ်ဖိၣ်ဝံၤအလီၢ်ခဲ တယံာ်တမိၣ်လၢဘၣ်န့ၣ် လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိဖဲ သဝီ တဖၣ်အံၤအပူၤ လီၢ်တၢ်လၢ၊ ကဘၣ်ဖိၣ်တၢ်ဖးလၢ၊ ကဘၣ်ကဲ မ့တမ့ၢ် တဘၣ်ကဲ တၢ်မၤဆူၣ်ကဲသးဒါန့ၣ်လီၤ. ဒ်န့ၣ်အသိး တၢ်ကဟံၣ်လီၤမ့ၢ်ကယာ်တဆဲဖဲအံၤလီၤ. သဝီတဖျါအပူၤဟံၣ်ဒုၣ်မ့ၢ်အိၣ် (၁၀၀) ဖျါန့ၣ် SAC ကထာဆူၣ်သဝီဖိ (၁၀) ဂၤလၢကကဲသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဒုၣ်အဖျါ (၁၀၀) အပူၤ ပှၢ်တဂၤလၢဟံၣ်ဒုၣ်တဖျါစ့ၢ်စ့ၢ် ဖိၣ်ဒိၣ်ဖးဒီး ဖိၣ်ဘၣ် ကးအဘ့ၣ်(၁၀) န့ၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်လၢကဘၣ်ကဲသးဒီး ကးအဘ့ၣ် (၉၀) န့ၣ် ဟံၣ်ဖျါထီၣ်လၢ၊ ကဘၣ်ကဲသးအလီၢ် ကဘ့ၣ်ဟ့ၣ် လီၤစ့န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိအဂၤ (၉၀) လၢဟံၣ်ဒုၣ်တဖျါစ့ၢ်စ့ၢ်လၢ၊ အတပၣ်ဃုာ်လၢ တၢ်မၤဆူၣ်ကဲသးဘၣ်တဖၣ်န့ၣ် ကဘၣ် ဟ့ၣ်လီၤ (၅၀,၀၀၀) ကး န့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါ ဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၄ သီၣ်န့ၣ် SAC မၤဆူၣ် သဝီဖိတဖၣ်လၢ အအိၣ်ဖဲ က--- သဝီ, ဘ--- သဝီ, စ--- သဝီ ဒီး ဖ--- သဝီ လၢ ကဖိၣ်တၢ်ဖးလၢ ကမၤတၢ်ဆၢတဲၣ်လၢ သဝီဖိဖဲလဲၣ်တဂၤ ကဘၣ်ကဲသးအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဂၤလၢ အအိၣ်ဒု လိာ်မုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်ပူၤ ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ သဝီဖိ (၆) ဂၤလၢအအိၣ် က--- သဝီပူၤ ဖိၣ်တၢ်ဖးဝံၤအလီၢ်ခံ လီၤဘၣ်လၢ ကဘၣ်ကဲ SAC သးဖိန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတနီၤလၢ တဖိၣ်တၢ်ဖးတဖၣ်န့ၣ် ဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤ SAC ကျိၣ်စ့ဒ်အဝဲသ့ၣ်ယုၣ်အသိးန့ၣ်လီၤ. က--- သဝီပူၤ ဟံၣ်ဒုၣ်အိၣ် (၄၀၀) ဖျါၣ် ဒီး ဘ--- သဝီပူၤ ဟံၣ်ဒုၣ်အိၣ် (၃၀၀) ဖျါၣ် ယၢ်ယၢ်ဒီး စ--- သဝီပူၤ ဟံၣ်ဒုၣ်အိၣ် (၄၀၀) မ့တမ့ၢ် (၅၀၀) ဖျါၣ် ယၢ်ယၢ်ဒီး ဖ--- သဝီပူၤန့ၣ် ဟံၣ်ဒုၣ်အိၣ်အါန့ၢ်ဒီး (၁၀၀) ဖျါၣ်ယၢ်ယၢ်န့ၣ်လီၤ. ဖဲလါဖျါတြူၤအါရံၤ ၂၆ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် သဝီဖိ (၄၀) ဂၤလၢ အအိၣ်က--- သဝီပူၤတဖၣ် ဖိၣ်တၢ်ဖးဒီးလီၤဘၣ်လၢ ကဘၣ်ကဲ SAC သးဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ဟံၣ်ဒုၣ်အဂၤလၢအအိၣ်သဝီတဖၣ်အံၤအပူၤန့ၣ် ဘၣ်ဟ့ၣ်လီၤကျိၣ်စ့လၢ SAC အအိၣ်န့ၣ်လီၤ. သူၤသီကရူၢ်ခိၣ်လၢ အမံၤမ့ၢ် အူဆ--- မ့ၢ်ပုၤအခိၣ်သ့ၣ်တဂၤလၢ အရဲၣ်ကျဲၤတၢ်ဖိၣ်ဆူၣ်သးလၢ သဝီတဖၣ်အံၤအပူၤန့ၣ်လီၤ. အဝဲမ့ၢ်ကရူၢ်ခိၣ်တဂၤလၢ SAC ဟံၣ်ထီၣ်ဝဲန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဖိၣ်တၢ်ဖးအံၤဘၣ်တၢ်မၤအီၤလၢ သီခါဖျါအိၣ်လၢ သဝီတဖျါၣ်စ့ၣ်စ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. SAC သးဖိတဖၣ် အိၣ်ခိးတၢ်ဒီးကျိၣ်လၢ တၢ်ဖိၣ်တၢ်ဖးအလီၢ်န့ၣ်လီၤ. သဝီဖိတဖၣ်ဖိၣ်ဘၣ်ကဲ လၢကဘၣ်ကဲသးအဂီၢ်န့ၣ် SAC သးဖိတဖၣ်မၤ အဝဲသ့ၣ်လဲၤဆ့ၣ်နီၤလၢ သးသိလ့ၣ်လၢအအိၣ်ဘူးဖဲန့ၣ်လီၤ.

သဝီဖိတနီၤလၢအအိၣ်လၢ က--- သဝီ, ဘ--- သဝီ, ဒီး စ--- သဝီလၢ အတအဲၣ်ဒီးဖိၣ်တၢ်ဖး လၢကကဲသးအဂီၢ်ဘၣ်အယိ အယုၢ်ထီၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်သဝီန့ၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်အီၤဆူ KHRG န့ၣ်လီၤ. လၢန့ၢ်အမဲာ်ညါ ဟ--- သဝီ, ဆ့ၣ်ပုၣ်တီၤကရူၢ်, ဒိၣ်ဖးခိၣ်ကီၢ်ဆၢအပူၤ သဝီဖိပိာ်ခွါအါဂၤလၢအအိၣ် (၁၈) နံၣ်အဖိခိၣ်န့ၣ် တအဲၣ်ဒီးဖိၣ်တၢ်ဖး လၢကကဲသးအဂီၢ်ဘၣ်အယိ ယုၢ်ထီၣ်လၢအဝဲသ့ၣ်သဝီပူၤန့ၣ်လီၤ.

ဖဲလါဖျါတြူၤအါရံၤ ၁၀ သီ, ၂၀၂၄ နံၣ်န့ၣ် SAC ဘိးဘၣ်ရၤလီၤလၢ ပိာ်ခွါသးနံၣ် ၁၈ တုၤ ၃၅ နံၣ်ဒီး ပိာ်မုၢ် ၁၈ တုၤ ၂၇ နံၣ် နံၣ် ကဘၣ်ကဲသးစးထီၣ် ဖဲလါအ့ၣ်ဖျိ ၂၀၂၄ နံၣ် ဘၣ်တၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်အိၣ်လၢ ထံကီၢ်တၢ်ဆဲးတၢ်လၢနံၣ်ထီၣ်သီဝံၤအလီၢ်ခံန့ၣ် လီၤ. လီၢ်သဝီဖိလၢ အအိၣ်ဒုလိာ်မုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်တဖၣ် သူၣ်ကီၢ်သးဂီၤဒိၣ်မးလၢ တၢ်ဘိးဘၣ်ရၤလီၤအံၤအယိန့ၣ်လီၤ. လီၢ်ကဝီၤသဝီ ဖိတဂၤလၢအအိၣ်ဖဲက--- သဝီ, ဒုလိာ်မုၢ်န့ၣ်ကရူၢ်ဟံၣ်ဖျါထီၣ်ဝဲလၢ တၢ်မၤဘိးဘၣ်ရၤလီၤဝံၤအလီၢ်ခံ SAC သးဖိတဖၣ်တဲဘၣ် သဝီဖိတနီၤလၢအအိၣ်လၢကရူၢ်ပူၤလၢ “န့ၣ်မ့ၢ်တဟ့ၣ်လီၤ သဝီဖိတဖၣ်လၢ ကကဲသးအဂီၢ်ဘၣ်န့ၣ် ပကဖိၣ်သဝီဖိတဖၣ်. ပဖိၣ် သဝီဖိတဖၣ်မ့ၢ်တန့ၢ်ဘၣ်န့ၣ် ပမ့ၢ်ထံၣ်အဝဲသ့ၣ်ဒု ပကခးအီၤ.” လီၢ်ကဝီၤသဝီဖိတဖၣ် တဲဘၣ်စ့ၣ်ကီး KHRG လၢ SAC တဲဘၣ် အဝဲသ့ၣ်လၢ အကစးထီၣ်ထၢဆူၣ်သး ဖဲလါမးရှူး ၂၀၂၄ နံၣ် တၢ်ကိခါကိၣ်ပျါဝံၤအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ.

**ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖုၣ်ကိာ်**

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၤသဘူတဖုလၢ အၢၣ်လီၤ မၤတၢ်လၢကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပျါဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သးလၢကီၢ်ပယီၤမ့ၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လိဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤပၤတၢ်မၤဘၣ်ဒိပုၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိၤန့ၣ်လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၤလီၤ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤတဖၣ်အံၤ ဒိသိးကဟံၣ်ဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ် ဘၣ်ဘီဒီး အတၢ်ထီၣ်တၢ်ဟံၣ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ [www.khrg.org](http://www.khrg.org) အပူၤ သ့ဝဲဒုၣ်န့ၣ်လီၤ.